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Bestuurssamenstelling 
In maart 2023 is penningmeester Ria Bootsma afgetreden. We danken Ria voor haar inzet en 
betrokkenheid. Per maart 2023 is Johan Hoekema tot het bestuur toegetreden (functie 
penningmeester). Voorzitter Durk Grouwstra is herkozen. Eén en ander is in de algemene 
ledenvergadering van 23 maart 2023 behandeld.   
 
De samenstelling van het bestuur in 2023 was als volgt: 

− Durk Grouwstra, voorzitter 

− Teunis Vonk, secretaris  

− Ria Bootsma, penningmeester (tot maart) 

− Johan Hoekema, penningmeester (per maart) 

− Klaas Damstra, vice voorzitter  

− Janna Stellingwerf, algemeen bestuurslid  

− Saskia Faber, algemeen bestuurslid - notulist  

− Alie Glashouwer, algemeen bestuurslid 
 

Beantsje fan it Jier 2023 
In de Koudumer feestweek is, tijdens het jaarlijkse matinee in dorpshuis “De Klink”, de 33e 
‘Beantsje fan it jier’ bekendgemaakt. Die eer ging dit jaar naar twee dames, namelijk Annie de 
Kroon en Aaltsje Broersma. De beantsjecommissie koos met overtuiging voor beide dames, die 
zich hun hele leven hebben ingezet voor de Koudumer gemeenschap.  
 

Projecten en openbare ruimte 
 
- Speerpunten voor Koudum 
In vervolg op de dorpsvisie 2025 is er op 3 maart 2022 een bijeenkomst georganiseerd waar 
gezamenlijk met de Koudumer bevolking is gebrainstormd over diverse speerpunten voor de 
toekomst. Het ging daarbij om doelen te stellen richting 2035 over onder andere bouw en 
ontwikkeling, sport, spel en recreatie, leefbaarheid, etc. In 2023 hebben dit nog niet concreet 
handen en voeten kunnen geven maar het maken van deze dorpsvisie krijgt in 2024 een 
vervolg waarbij ook de jeugd (18 – 40 jaar) betrokken zal worden. We hebben ‘Doarpswurk’ 
ingeschakeld om ons hierbij te ondersteunen.  
 
- Ontwikkelingen woningbouw - woonvisie 
Een belangrijk speerpunt voor Dorpsbelangen is dat Koudum zich de komende tijd kan blijven 
ontwikkelen m.b.t. de huizenmarkt/bouwmogelijkheden. Op de algemene ledenvergadering 
van Dorpsbelangen Koudum op 23 maart 2023 presenteerde Polyfern Landscape Architects 
het rapport ‘In plak ûnder de sinne’ waarin ook Koudum is meegenomen. Dit onderzoek vormt 
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de basis (start) voor een woonvisie voor Koudum. De vervolgstap is dat we in gezamenlijkheid 
met de gemeente aan de slag moeten om concrete plekken in het dorp een woonbestemming 
te geven. Omdat wij in dit verhaal afhankelijk zijn van de gemeente (o.a. ruimtelijke ordening 
en stedenbouw) hebben wij meermaals aangedrongen om hier spoedig mee aan de slag te 
gaan. Vanuit de gemeente merken we dat de handrem erop zit. De gemeente heeft 
aangegeven dat zij simpelweg een capaciteitstekort hebben om dit nu op te pakken. Eind 2023 
kregen wij echter het bericht dat de heer Provoost van team wonen namens de gemeente dit 
in 2024 gaat oppakken. Het is zaak dat Dorpsbelangen hier bovenop blijft zitten.  
 
Ontwikkelingen Poiesz supermarkt 
De ondernemersvereniging en Dorpsbelangen hebben in 2022 een werkgroep in het leven 
geroepen met als doel: in gezamenlijkheid met de gemeente en Poiesz onderzoeken wat de 
beste oplossing voor Koudum is. 24 juli hebben we met gemeente en de Poiesz om tafel 
gezeten. Aan de werkgroep is gevraagd om een schetsontwerp te maken die zoveel mogelijk 
alle bezwaren, die de gemeente en Poiesz zien op de huidige locatie, weg te nemen. Dit heeft 
geresulteerd in een scenariostudie nieuwbouw Poiesz supermarkt Koudum (d.d. 12-09-2023) 
die gepresenteerd is aan gemeente en Poiesz op 12 september. Op basis van deze studie is 
besloten om het raadsbesluit uit te stellen naar 2024. De nieuwe inzichten van onze studie zal 
worden meegenomen in een tweede DPO-onderzoek (Distributie Planologisch Onderzoek), die 
Q1/Q2 van 2024 gereed zal komen. Mede op basis van de uitkomsten hiervan zal de raad een 
besluit nemen tot wel of niet verhuizen van de Poiesz.   
 
- Sanitair gebouw 
Gezamenlijk met de watersportvereniging zijn wij enige tijd betrokken geweest bij de plannen 
om de sanitair unit bij de haven te verplaatsen. Het toiletgebouw is door Willem Folkerts 
geschonken aan de WSV De Fluessen en eind april 2023 is het gebouw verplaatst, 
gemoderniseerd en verduurzaamd, een mooie aanwinst voor Koudum.  
 
- Arriva 
In 2023 heeft de provincie het Ontwerp Concessie Programma van Eisen openbaar vervoer 
Fryslân 2024-2034 publiekelijk ter inzage aangeboden. De inhoud van het document 
bevestigde onze zorgen over het openbaar vervoer in Friesland. Daarom hebben wij in januari 
een brief geschreven aan de provincie met onze zienswijze op het ontwerpprogramma en 
tegelijkertijd enkele suggesties om het ontwerpplan te verbeteren. Dit hebben wij in 
gezamenlijkheid met diverse plaatselijke belangen van Ald Nijefurd opgepakt. Daarnaast zijn 
wij aanwezig geweest bij de overhandiging van de petitie “behoud van de bus”. Uiteindelijk 
heeft dit geleid tot het terugkeren van een aantal buslijnen die in december 2022 zijn 
geschrapt. Voor ons en ook overige plaatselijke belangen (Ald Nijefurd) is het zaak (en taak) 
om hierbij aangehaakt te zijn en te blijven. Dit is het moment om onze bijdrage te kunnen 
leveren aan een mobiliteitsvoorziening die recht doet aan ons leefbare platteland.  
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- Vergaderingen/bijeenkomsten bijgewoond 
We hebben dit jaar, naast onze eigen negen bestuursvergaderingen, de volgende 
vergaderingen/bijeenkomsten namens Dorpsbelangen bijgewoond:  

 
- 2x Bestuurlijk Overleg met de gemeente, op 6 februari en 9 oktober, 
- Diverse overleggen met de gemeente betreffende woningbouw ontwikkelingen en 

jeugdhonk de Swel, 
- Overleg ‘warm Koudum’, 
- Sociaal collectief netwerkbijeenkomsten, 
- Overleg wethouder Rietman m.b.t. behoud van de bus, 
- Collegevergadering te Koudum,  
- Overleg Bulte Nijs - DBK, 
- Overleg OVK en Poiesz m.b.t. verplaatsing Poiesz, 
- Overleg Oranjevereniging/ Stichting Historisch Koudum m.b.t. dodenherdenking, 
- Overleg met de watersportvereniging m.b.t. verplaatsen sanitair gebouw, 
- Overhandiging Rapport “in plak under de sinne” op het provinciehuis, 
- Overhandiging petitie OV (behoud van de bus) op het provinciehuis, 
- Schouw diverse verkeerssituaties (1-08-2023), 
- Overleg gemeente m.b.t. de begraafplaats. 
 

Commissies en werkgroepen 
 
Onder de paraplu van DBK zijn de volgende commissies actief:  
- Dorpskrant Bulte Nijs; 
- Speeltuincommissie; 
- Vrienden van Molen De Vlijt; 
- Commissie Centrium; 
 
De beheercommissie voor Bulte Nijs bestaat uit 2 leden van de redactie van Bulte Nijs, 
namelijk Rob Goethart en Lourens de Vries en 2 leden van het bestuur van Dorpsbelangen, 
Saskia Faber en Alie Glashouwer.    
  
 

 

Koudum, maart 2024 

Teunis Vonk, secretaris 

 


